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路桥过渡段路基路面的结构设计研究 
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[�Ž?· ]我国经济发展当前已经进入高速发展时期，公路交通网络建设进入关键时期，路桥建设工程需求不断增加，同时对工

程建设质量要求也提出了更高的要求。然而在现实情况中，我国路桥建设中仍然存在两大难题——桥台路基的早期沦陷与桥

面的平整度，迄今为止仍然没有有效的相应对策，对此，文中通过对路桥过渡段的路基路面结构进行深度分析与剖析，对以

上两大难题提出相关应对思路与办法，以期望能够为相关问题提供借鉴。 
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Abstract: At present, China's economic development has entered a period of high-speed development, and the construction of 

highway traffic network has entered a critical period. The demand for road and bridge construction projects is increasing, and higher 

requirements are put forward for the quality of engineering construction. However, in reality, there are still two major problems in 

China's road and bridge construction -- the early collapse of bridge abutment subgrade and the flatness of bridge deck, so far there are 

still no effective countermeasures. In this regard, through the in-depth analysis of the subgrade and pavement structure of the transition 

section of the road and bridge, the paper puts forward relevant countermeasures and methods for the above two major problems, in 

order to provide reference for related problems. 
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